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Af  Lene Kløvedal Pedersen,  
Strandvejen 10B, Frederiksværk

DEBAT År tilbage boede jeg i 
et kollektiv på Svanemøllevej 
i Hellerup. Et fint villakvarter 
i Hellerup, Københavns kom-
mune.

Her anskaffede vi os et par 
høns og en hane, hvide italie-
nere.

Efter et stykke tid var der en 
nabo, som klagede over hanen. 
Ikke til os, men til kommunen. 
Herpå sendte kommunen et 
par medarbejdere ud for at 
besigtige forholdene.

De rare mennesker syntes, 
det hele så fint ud og foreslog 
som løsning på problemet, at 

vi satte et gardin op for vindu-
et, så hanen sov lidt længere. 
Det gjorde vi så. Og siden var 
både vi, hønsene og åbenbart 
også klagerne glade.

P.S.:- Som tilflytter skal 
man selvfølgelig respektere 
de haner, som i mange år har 
galet der, hvor man flytter hen. 
Hedder det ikke, skik følge 
eller land fly?

Høns i haven

Hanegal og høns i haven bag liguster-
hækken - er det et problem? 

Af  Preben Jensen,  
Vandværksvej 16, Hundested.

Debat Havetrenden i dag hæl-
der mere og mere mod  en 
større biodiversitet og en stør-
re grad af selvforsyning af spi-
selige afgrøder.

I denne sammenhæng er 
der en stigende interesse for 
en lille flok havehøns, som 
omsætter haveaffald og leve-
rer æg og gødning.

Til en lille flok høns hører 
naturligvis en hane. Den er 
hyggelig, samler flokken og er 
bindeled mellem mennesker 
og dyr - og nødvendig, hvis 

man vil lade en høne udruge 
et par kyllinger.

Haner galer - ja - men lar-
mer næppe mere end så meget 
andet (knallerter, plæneklip-
pere, helikoptere. gennemkø-
rende lastvognstog o.s.v.). Bor 
man tæt sammen, må man 
affinde sig med lidt af hvert 
fra naboerne og samfundet 
som sådan. Desuden kan man 
regulere hanens udgang med 
en automatisk hønselem.

Altså nej til generelt forbud 
mod haner. Vi forbyder jo hel-
ler ikke mågernes palaver her i 
Hundested. De larmer mindst 
lige så meget hanerne.

Ingen forbyder  
mågernes palaver

Af Lenni Gottlieb, Formand, DN 
Halsnæs, – på vegne af DN Hals-
næs’ kystsikringsgruppe

DEBAT: Kære medlem af udval-
get for Klima, Natur og Miljø

Direktionen har indstillet til 
jer, at I på jeres møde den 13. 
april 2023 træffer en beslutning, 
der vil danne præcedens for 
kommunens administration af 
kystsikringssagerne i årene frem-
over (dagsordenspunkt 104).

Danmarks Naturfrednings-
forening i Halsnæs (DN Hals-
næs) vil med dette åbne brev 
kraftigt opfordre jer til, at

I – frem for at godkende 
direktionens indstilling – nu 
benytter lejligheden til at stop-
pe op og i stedet tager jer tid til 
at tage et grundigt og samlet 
kig på kommunens praksis på 
kystbeskyttelsesområdet. 

Det er snart 5 år siden, at 
Halsnæs Kommune med den 
nye kystbeskyttelseslov over-

tog kompetencen til at med-
dele tilladelser til kystsikring. 
Resultaterne af kommunens 
praksis kan nu ses på kommu-
nens strande.

Halsnæs Kommune har kon-
sekvent både lovliggjort og også 
givet nye tilladelser til en lang 
række meget store skrånings-
beskyttelser af sten (ca. 4 meter 
høje og 11 meter brede eller 
mere). Konsekvensen heraf er, at 
adgangen til og langs stranden 
endnu flere steder nu er umulig-
gjort, og at yderligere værdifuld 
kystnatur er gået tabt.

De mange tilladelser er givet 
under forudsætning af, at der 
efterfølgende vil blive foreta-
get strandfodring. Men strand-
fodringsprojektet Nordkystens 
Fremtid er stadig meget langt 
fra at blive realiseret, selvom 
det blev aftalt i 2014, og imens 
vi venter, forsvinder strandene 
foran de store stenanlæg sam-
tidig med, at anlæggene fører 

til erosion på naboejendomme 
med ingen eller mindre kyst-
sikringsanlæg. Dermed vil ejer-
ne af disse ejendomme kunne 
blive tvunget til selv at etable-
re store og meget dyre kystbe-
skyttelsesanlæg. Dette er hver-
ken rimeligt eller lovligt og er 
til skade for den sidste tilbage-
værende relativt uberørte kyst-
natur langs nordkysten i Hals-
næs Kommune.

DN Halsnæs har fuld for-
ståelse for behovet for sikring 
af ejendommene i første ræk-
ke til havet og fjordene. Men 
beskyttelsen må ikke ”over-
gøres” med større anlæg end 
nødvendigt, og ”dobbeltan-
læg”, som vi ser mange steder, 
hvor der både er bølgebrydere 
og store skråningsbeskyttelser. 
Anlæggene må heller ikke ska-
de naboejendomme, og hensy-
net til den værdifulde kystna-
tur, den rekreative udnyttelse 
af kysten og adgangsforholde-

ne skal varetages i langt høje-
re grad, end vi har set det med 
kommunens administration 
gennem de sidste knap 5 år.

Hvis I godkender direktio-
nens indstilling i den forelag-
te sag fra Kikhavn, vil I reelt 
acceptere, at fremtidige kyst-
beskyttelsesanlæg på nordky-
sten må have negative påvirk-
ninger på naboejendomme i 5 
år, før de skadelige påvirknin-
ger skal imødegås!

Halsnæs Kommune er sær-
egen med sin meget lange 
kyststrækning – både til Katte-
gat og til fjordene.

En attraktiv kystnatur, hvor 
kystbeskyttelsen gennemføres 
med respekt for naturbeva-
ringsværdierne, og hvor hensy-
nene til den rekreative udnyt-
telse af strandene og adgan-
gen til og langs kysten vareta-
ges, vil understøtte kommu-
nens Vision 2035: Halsnæs i 
bevægelse, herunder især det 
strategiske pejlemærke om at 
værne om den rå og autenti-
ske natur.

Åbent brev om kystbeskyttelse

Af  Leanna Gary,  
Hanehovedvej 70, Frederiksværk

DEBAT: Det er simpelthen ikke 
i orden! Jeg læser i avisen, at en 
ansat i kommunen er blevet frit-
stillet med et gyldent håndtryk 
på 3 mill. Kr. Hvilken indsats 
har han ydet?  Han har åben-
bart været uduelig til sit job, 
siden han blev sagt op efter kort 
tids tjeneste. Og det skal han 
så have 3 mill. Kr for af skatte-

ydernes penge! Det står sikkert 
i hans kontrakt, men hvem har 
dog underskrevet en sådan kon-
trakt? Vedkommende burde 
fritstilles inden næste kontrakt 
skal underskrives. Så forstår jeg 
bedre, hvorfor vi ældre med 
diverse handicaps er nødt til at 
træne i halvkoldt vand i svøm-
mehallen og med et omklæd-
ningsrum helt uden varme på. 
Det kan der desværre ikke blive 
råd til! Det forstår vi så godt.

Det er ikke i orden
Af Ragnhild Madsen, Hundested

DEBAT: Netop nu begynder 
havet at lokke for mange kvin-
der og mænd. Hop ud i Kat-
tegat - eller gå stille og roligt. 
Mærk det kolde gys og glæd 
dig over varmen, der efterføl-
gende strømmer rundt i krop-
pen.

Det er tid at begynde løjer-
ne! Om kort tid er vandet 
blevet varmere, og ups drø-

ner man ned til badeklubben 
Trekanten og nyder en dej-
lig badetur kl. 8 eller tidlige-
re (eller senere). Aftal når du 
møder op i badehuset.

Men husk altid at følges 
samt være under opsyn.

Gode venner får man også. 
Hvis man ønsker det, får man 
en hånd at holde i, hvis stenene 
"brokker" sig. Man bliver glad 
og høj. Det er også en risiko at 
blive endnu mere positiv!! 

Badning i Kattegat


